

## Книга объединяет людей и страны

В выставочном центре «БелЭкспо» в г. Минске с 18 по 21 февраля 2021 г. прошла XXVIII Минская международная книжная выставка-ярмарка под девизом «Книга объединяет людей и страны». На выставке был представлен 281 экспонент из 20 стран мира — Австрии, Азербайджана, Армении, Беларуси, Венесуэлы, Германии, Ирана, Казахстана, Китая, Кыргызстана, Молдовы, Пакистана, Палестины, России, Сирии, Таджикистана, Туркменистана, Турции, Узбекистана, Украины.

В текущем году отмечается 30-летие создания СНГ, что послужило поводом для объявления центральным экспонентом выставки Содружества Независимых Государств. Главная экспозиция была символично оформлена в стиле единого общего дома, который, естественно, состоит из комнат. Гостиная — центральная площадка СНГ, на которой посетители выставки познакомятся с книгами — обладателями Гран-при международного конкур-

са «Искусство книги» государств СНГ за все 17 лет проведения. За это время белорусские книгоиздатели стали обладателями 164 дипломов в различных номинациях, из них 10 дипломов Гран-при, в этой номинации Беларусь является лидером.

Организаторами выставки выступили Министерство информации Республики Беларусь и Минский городской исполнительный комитет, соорганизаторами — министерства иностранных дел, образования, культуры Республики Беларусь и ОО «Союз писателей Беларуси».

Активное участие в выставке принял Казахстан. Книжная продукция страны была представлена в двух форматах: в составе центрального экспонента и странового стенда. В рамках выставки прошло подписание соглашения о сотрудничестве между Национальной библиотекой Республики Беларусь и Национальной академической библиотекой Республики Казахстан.



*Чрезвычайный и Полномочный  
Посол Республики Казахстан  
в Республике Беларусь Аскар  
Бейсенбаев и генеральный  
директор Национальной  
библиотеки Роман Мотульский*

*HE Mr Askar Beisenbayev,  
Ambassador Extraordinary and  
Plenipotentiary of the Republic  
of Kazakhstan to the Republic  
of Belarus, and Roman Motulsky,  
Director General of the National  
Library of Belarus*

## Books Unite People and Countries

The 28<sup>th</sup> edition of the Minsk International Book Fair took place at BelExpo exhibition center on February 18-21 under the motto “Books Unite People and Countries” and featured 281 participants from 20 countries — Austria, Azerbaijan, Armenia, Belarus, Venezuela, Germany, Iran, Kazakhstan, China, Kyrgyzstan, Moldova, Pakistan, Palestine, Russia, Syria, Tajikistan, Turkmenistan, Turkey, Uzbekistan, Ukraine.

This year marks the 30th anniversary from the establishment of the CIS, therefore the Commonwealth of Independent States was the main exhibitor. The central exposition was themed as a common home with a number of rooms. The living room was the central zone of the CIS and housed Grand Prix winners of the international Art of the Book competition of the CIS countries over

17 years. During this time, Belarusian publishers have won 164 diplomas in various categories, among them 10 Grand Prix diplomas, making the country the leader in this category.

The exhibition was organized by the Ministry of Information of the Republic of Belarus and Minsk City Executive Committee, and co-organized by the Ministries of Foreign Affairs, Education, and Culture of the Republic of Belarus, as well as the Union of Writers of Belarus.

Kazakhstan took an active part in the exhibition. The country's books were presented not only by the central exhibitor, but also at the national stand. During the show, the National Library of the Republic of Belarus and the National Academic Library of the Republic of Kazakhstan signed a cooperation agreement.